
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 7 / 2024 09. 07. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Háger Ivo, Fišrová Marie, Lošťáková Emilie, Kolesár Michal, Ing., McDonald Alice Elizabeth,
Hošková Šárka, Mgr. et Bc., Macháčková Helena, Mgr. DiS

Omluveni: Šimoníková Bohuslava

Hosté: nám. primátora Ing. Otakar Štěpán Bačák

Z celkového počtu 8 členů se zúčastnilo 7, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.
II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno 7 členů. Zápis z
minuléschůze a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Komise nemá žádné nové požadavky na zástupce MPO a PČR.

3 Vystoupení hostů
Schůzi v tomto letním měsíci nenavštívili žádní hosté.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
ODÚR - žádost o umístění zrcadla na ul. Bryksova. - Předáno k doplnění	
Cyklostezka na ul. Jižní. - Předáno k doplnění	
Radar na ul. Kyselovská u cihelny. - Předáno
Ořez stromů a keřů u UNRY. - Předáno
Nepořádek u nádob na tříděný odpad u autobazaru na ul. Kyselovská. - Předáno
Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy. - Předáno
Žlutá čára do ulice propojky mezi ul. Jižní a Kyselovskou. - Před uzavřením
Starší požadavky
Zápis č. 2/2024 ze dne 06. 02. 2024: Zničená ulice K Lesíku z důvodu výstavby - Před uzavřením
Zápis č. 2/2024 ze dne 06. 02. 2024: Plodonosné stromy na ul. Kyselovská - Před uzavřením
Zápis č. 2/2024 ze dne 06. 02. 2024: Ul. K Lesíku - neprůjezdná. - Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: MPO a parkování vozidel na spojnici mezi ul Jižní a Kyselovskou. -
Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: MPO a parkování vozidel stavební firmy na ul. Kyselovská. - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Úsekové měření rychlosti na ul. Jižní. - Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Parkování vozidel na ul. Machátova. - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Odtokové žlaby na ul. Jižní 106 a 107. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Dopravní zrcadlo na ul. Slavonínská a  Arbesova. - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Vodní tok Nemilanky a propustek - Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Propojení ul. Konrádova a Přečkova. - Před uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Nepořádek vytvořený lidmi bez domova. - Před uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Parkování vozidel na trávě - na zelené ploše. - V realizaci
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Smrtelná nehoda cyklisty na železničním přejezdu u Hamrysu. - Před
uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Dopravní značení zákazu vjezdu s vyjímkou. - Předáno
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Parkování vozidel u ZŠ na ul. Jižní. - Předáno
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Dopravní situace na ul. Buzulucké a Bryksové. - V realizaci



Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Ul. Požárníků 17 a vznikající černá skládka. - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas) -
Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (zničený travní
porost) - Před uzavřením
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Meliorační vpusť u Garden parku. - V realizaci

5 Projednávané záležitosti

5.1 Hodnocení akce "Pohádkový les".
Pohádkový les ve Slavonínském lesíku jsme organizovali v neděli 16.6. od 14 - 17 ti hodin. Zúčastnilo se přes
90 dětí v doprovodu rodičů. Zajištění stánku s občerstvením se bohužel nevyplatilo, v příštím roce již nebude
realizováno. Rodiče byli připravení, mnozí si přinesli vlastní špekáčky, občerstvení pro sebe i děti. Komise
eviduje kladné hodnocení návštěvníků, účast považujeme za přiměřenou. Opět se ve stejném termínu konalo v
Olomouci více akcí a tím ubylo návštěvníků.  V dalším roce budeme pokračovat v podobném duchu bez stánku
s občerstvením. 
 

5.2 Letní kino 31.8.2024 ve 20 hodin.
Letošní rok bude promítán film Božská Florence ve 20 hodin 31.8.2024. Komise se rozhodla pro dabovanou
verzi.

5.3 Hodnocení divadelního představení "Dabing street".
V neděli 23.6. se nám představil divadelní ochotnický soubor Haleny z Halenkovic s hrou "Dabing Street".
Představení bylo přístupné mládeži od 15ti let. Ne všichni přítomní diváci snesli kontroverzní hru do samotného
konce. I tak skončila velkým potleskem, vděčného publika. Různorodost ochotnických souborů nám umožňuje
náhled na zpracování rozmanitých témat a každá hra je tak pro diváky překvapením. Divadelní představení
shlédlo odhadem 110 diváků.

5.4 Zničený travní porost na ul. Požárníků 17.
Zbytek travního porostu na ul. Požárníků 17. Uvedené místo po deponii stavebních hmot není oseto trávou a
není uvedené do původního stavu. Může OMZOH zajistit nový trávník? Občané si ve vlastním zájmu dohlédnou,
aby tam nikdo neparkoval. 

5.5 Chodník před propojkou ul. Dykova a značení žlutou čárou kvůli zákazu parkování.
Znovu jsme se zabývali tématem z minulého měsíce. Ing. Klevar z ODÚR nabídl schůzku na místě samém a
vyhodnotil situaci takto:
- u zastávky MHD na ul. Jižní je stezka pro pěší a žádná vozidla zde nesmí parkovat ani projíždět. Proto značení
žlutou barvou není vhodné.
- navrhuje z této strany osadit ještě jeden kovový sloupek k plotu tak, aby tudy nemohlo případně projed vozidlo.
- osazení zákazové vjezdové značky z druhé strany, od ul. Kyselovské projedná s PČR.  Není moc
pravděpodobné, že dodatková tabulka pro rezidenty bude schválená.

5.6 Vybudování parkoviště s označením P+R u základní školy.
Ing. Klevar z ODÚR nabídl schůzku na místě samém a vyhodnotil situaci takto:
Dnes auta parkují na vyštěrkované ploše, která je mimo komunikaci ul. Jižní. Řidiči vozidel tak mohou být
pokutováni příslušníky MPO a PČR. Řešením je zadat příští rok projekt na opravu komunikace a vytvořit oficiální
parkovací místa pro 4 auta. Jednali jsme o tom s paní Pospíšilovou a Kmoníčkovou z ODÚR. Financování
projektu by bylo možné z chodníkovného nebo estetizace.

5.7 Zrcadla na ulici Buzulucká, Bryksova.
Po místním šetření, kdy s panem Klevarem z ODÚR byly projety úseky v městské části Slavonín, bylo
rozhodnuto, že zrcadlo nebude umístěno. Je zde zóna 30, jednosměrky, pouze cyklisté mohou z obou stran.
Zvýšená opatrnost je nutná všude, zrcadlo v tomto případě nevyřeší problém rychlé jízdy řidičů.

5.8 Zrcadlo při výjezdu z ulice Požárníků na Slavonínskou ulici.
Ing. Klevar z ODÚR nabídl schůzku na místě samém a vyhodnotil situaci takto:
Zrcadlo při výjezdu z ulice Požárníků na Slavonínskou ulici umístěno nebude. Je zde dopravní značka STOP a
cyklisté hned najíždějí na navazující cyklo pruh podél silnice.

5.9 Podnět paní Šťavíková - parkování před domem na ul. Jižní 151/72.
V dubnu i květnu paní Šťavíková navštívila komisi s blokovou pokutou za parkování na zelené ploše před
vlastním domem. Žádá o pomoc s vyřešením odvodnění pozemku před vchodem do domu a možnost
parkování. Krajský úřad jí nepomohl a poslal zpátky na KMČ (SMOL). Nepořídila ani na městě (OMAJ, OMZOH)



s odkupem či pronájmem pozemku pro vybudování parkovacího stání. Z ODÚRu p. Luňáček informuje, že stále
platí vyjádření z roku 2021 o nutné spolupráci s KÚ a nejsou známy žádné nové skutečnosti. Město Olomouc v
současné době nepřipravuje žádnou projektovou dokumentaci na doplnění chodníku. Odvodnění komunikace
musí řešit její vlastník, což je Olomoucký kraj, resp. Správa silnic. Komise má telefonické informace, že Správa
silnic Olomouckého kraje řeší vodu na silnici, nikoli na plochách mimo silnici a přenáší tak odpovědnost znovu
na ODÚR. 25.7. proběhne interní jednání na MMOl ohledně této záležitosti. Žádáme o výsledky z tohoto
jednání.

5.10 Nepořádek u nádob na tříděný odpad u autobazaru na ul. Kyselovská.
Občan Slavonína, pan Bombera sděluje, že na stanovišti odpadů v ulici "Pod kostelem" je neustálý nepořádek.
Je zde umístěn i kontejner na komunální odpad a lidé sem nosí a odkládají všechno možné. Místním šetřením
bylo zjištěno, že kontejner na komunální odpad se v místě nenachází a jedná se o místo s tříděným odpadem.
Nevychovanost obyvatel bohužel nemůžeme ovlivnit, opakovaně poukazujeme na to, že nadměrný odpad patří
do sběrného dvora, nikoliv k popelnici. V případě nepořádku je možné vyžádat svoz navíc na stránkách
https://hlaseni.olomouc.eu/. 
Toto stanoviště je i pod kamerami a proto máme zato, že původci těchto přestupků mohou být identifikováni.

5.11 Slavonínské svahy a obavy z průběhu prací revitalizace.
Předseda KMČ napsal dopis panu primátorovi SMOL:
Vážený pane primátore,
píšu Vám jako zvolený zastupitel, předseda komise městské části Slavonín i jako Olomoučan. 
Naše komise byla nadšená z myšlenky "Slavonínských svahů", kterou nám představili autoři ve své studii
proveditelnosti. Je nám jasné, že od nápadu k realizaci uběhne spoustu času, ale pro život lidí z blízkého okolí
to bude znamenat jednoznačně zlepšení. 
 
Mým důvodem, je obava a znepokojení z prováděné revitalizace prostoru skladiště čistírenských kalů, která
probíhá v areálu nad silážními žlaby a pod bývalou skládkou pana Korola ve Slavoníně. Podle mých informací,
měla vypršet pachtovní smlouva se zemědělským družstvem Slavonín do 30.6.2024 a následně ZD předat tyto
prostory městu Olomouc. Prakticky od začátku proto průběh prací pozorně sledujeme. Několikrát jsem
telefonicky mluvil i s předsedkyní ZD paní Pospíšilovou. 
 
V současné době jsou odseparované betony rozdrcené na kousky, stejně jako asfalt z komunikací. Bohužel se
neodvážejí z této lokality, jak bychom očekávali, ale naopak sypou a dorovnávají zdejší terén. 
 
Přitom závěry a doporučení z průzkumu, vzorkování a laboratorních analýz z 11.12.2023, jasně říkají, že:
- asfalt z pojezdových ploch silážních žlabů musí být odfrézován a dále odstraněn jako nebezpečný odpad,
protože je karcinogenní.
- zemina a kamení nemůže být využita k zasypávání povrchů terénu s ohledem na překročení limitů sumy 12
PAU.  
- kaly z praní a z čistění O/N odstranit, akumulované odpadní vody předat na ČOV, vysušit, odtěžit a odstranit
kal v rypném stavu.
 
Žádám Vás, pane primátore, aby město důkladně prověřilo skutečný stav, plnění smlouvy na revitalizaci ze
strany zemědělského družstva. Občany tato lokalita zajímá a nechceme dopustit případnou ekologickou zátěž.
Tento projekt přece budujeme pro další pokolení.

5.12 Retardér u cihelny na ul. Kyselovská.
Dlouhodobě upozorňujeme na fakt, že tento retardér je problematický, přesněji neplní svou funkci. Ing. Klevar z
ODÚR nabídl schůzku na místě samém a vyhodnotil situaci takto:
V průběhu července zde namontují statistický radar, který bude týden měřit a vyhodnocovat data. Následně
podle výsledků (překračování rychlosti, četnost a velikost vozidel) bude navrženo řešení. Komise navrhuje
řešení a sice nástřik "30" u retardéru. Poukazujeme na skutečnost, že v současné době je provoz omezen
uzavřením ul. Lidické v Nemilanech a také, že letní prázdninové měsíce s nižším provozem nejsou vhodné pro
takové měření, neboť zcela neodpovídají provozu v průběhu školního roku.

5.13 Ořez stromů Klostermannova a Bryksova.
Požadavek na ořez keřů v ul. Klostermannova a Bryksova tak, aby byl lepší výhled do silnice na ul. Jižní. Výhled
je minimální a výjezd nepřehledný a nebezpečný. 

5.14 Cyklostezka na ul. Jižní.
Členové komise se shodli, že případná cyklostezka by mohla být mimo ul. Jižní a sice "zadem", kde není žádný
provoz. Ul. Jižní je dnes přetížená a další prvek v podobě cyklostezky by situaci ještě zkomplikoval.

5.15 Anketa Městské knihovny Olomouc.
Členové komise reagovali na výzvu paní ředitelky Městské knihovny Olomouc a vyplnili anketu, týkající se
fungování knihovny s KMČ. Jsme rádi, že u nás takovou knihovnu máme, spolupráce je výborná.



6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Chybějící odvodnění, chodník, parkovací zálivy před domy na ul. Jižní 70 - 88

Z ODÚRu p. Luňáček informuje, že stále platí vyjádření z roku 2021 o nutné spolupráci s KÚ a nejsou známy
žádné nové skutečnosti. Město Olomouc v současné době nepřipravuje žádnou projektovou dokumentaci na
doplnění chodníku. Odvodnění komunikace musí řešit její vlastník, což je Olomoucký kraj, resp. Správa silnic.
Komise má telefonické informace, že Správa silnic Olomouckého kraje řeší vodu na silnici, nikoliv na plochách
mimo silnici a přenáší tak odpovědnost znovu na ODÚR. 25.7. proběhne interní jednání na MMOl ohledně této
záležitosti. Žádáme o výsledky z tohoto jednání.

2 Ořez keřů při výjezdu z ul. Klostermannova a Bryksova.

Požadavek na ořez keřů v ul. Klostermannova a Bryksova tak, aby byl lepší výhled do silnice na ul. Jižní. Výhled
je minimální a výjezd nepřehledný a nebezpečný. 

8 Obecné informace

8.1 Letní kino 31.8.2024 ve 20 hodin
Zveme občany na promítání letního kina na místním hřišti 31.8.2024 ve 20 hodin. Promítat se bude film Božská
Florence.

8.2 Příští jednání komise 13.8.2024 v 17 hodin
Jednání komise bylo ukončeno v 18:30 hodin. Další schůze KMČ 23 se uskuteční v úterý 13. srpna 2024 v 17
hodin v zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 7 / 2024

Datum schválení zápisu: 15. 07. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Háger Ivo

Zapsal/a:
Macháčková Helena, Mgr. DiS

Ověřil/a:
Háger Ivo


